

中華全國專利代理人協會 紀念成立 20 周年

中華全國專利代理人協會成立 20 周年慶祝大會於 2008 年 12 月 17 日在北京隆重召開,來自中央和地方知識產權管理機關、專利代理機構、兄弟協會的代表 200 餘人出席。國家知識產權局局長田力普、中國版權協會理事長沈仁幹首先致辭,對協會的作用及其成立 20 年來作出的成績給予了高度的評價。沈仁幹還回顧了協會第一届和第二届會長、已故的柳谷書先生爲協會的創立和發展作出的重要貢獻。在隨后進行的專利代理人榮譽證書頒發儀式和優秀論文授獎儀式上,協會會長馬連元等分別向資深專利代理人的代表和優秀論文獲獎者的代表頒發了榮譽證書和獲獎證書。共有 600 餘名專利代理人和 30 篇論文的作者獲此殊榮。

在第二天舉辦的研討會上,論文獲獎代表就各自研究的課題作了專題演講,並和與會者現場進行了研討。

中華全國專利代理人協會成立於1998年12月12日,目前 有706家團體會員和5700多名個人會員。

All-China Patent Agents Association Marked its 20th Anniversary

The All-China Patent Agents Association held a meeting of celebration on 17 December 2008 in Beijing to mark its 20th anniversary. The event was attended by more than 200 representatives from the IP authorities of the Central and local Governments, patent agencies, and other associations and societies. SIPO Commissioner Tian Lipu and China Copyright Association President Shen Rengan made speeches. Both spoke highly of what the Asso-

ciation has achieved for the 20 years since its establishment. Shen Rengan also recalled Late Liu Gushu, President of the first and second terms of the Association and the important contribution he made to the creation and growth of the Association. At the following rewarding ceremony for issuing the Certificate of Honour and Excellent Theses Award to patent attorneys, the Association President Ma Lianyuan presented the Certificate of Honour to the representatives of senior patent attorneys and the Excellent Theses Award to the winners. Altogether over 600 patent attorneys were received the honour and the authors of 30 papers were won the Award.

At the symposium held the following day, representatives of the Excellent Theses Award laureates made presentation on the subject of their research, and discussed a wide range of issues with the participants.

The All-China Patent Agents Association was established on 12 December 1998, and now has had 706 organisational members, and 5,700 members of individual IP practitioners or professionals.



▲ 优秀论文获奖者代表
The Excellent Theses Award winners